
چين  جيانگمن 
دنيا حيدري
    گزارش

عصر پنج ش��نبه 
مهي��اي برپايي 
جشن صدرنشيني بود، اما شاگردان کولاکوويچ با 
کس��ب س��ومين برد پياپي، آن هم در روزي که 
شهرام محمودي بعد از چند سال به ترکيب تيم 
 A  ملي بازگش��ت به عنوان صدرنش��ين گ��روه
مقتدرانه به نيمه نهايي مسابقات انتخابي المپيک 
راه يافتند و حالا در پ��ي راه يافتن به جمع چهار 
تيم، واليبال ايران تنه��ا دو گام با توکيو 2020 و 
حض��ور دوب��اره در المپي��ک فاصل��ه دارد. 
چين هم به رغم هزينه هاي زي��ادي که کرده بود 
برابر ياران کولاکوويچ حرفي براي گفتن نداشت و 
ملي پوشان واليبال ايران ميزبان بازي هاي انتخابي 
المپيک در قاره آسيا را نيز با نتيجه 3 بر صفر از سد 
راه برداشتند تا مقتدرانه راهي مرحله يک چهارم 
نهايي شوند. اين جدي ترين محک واليبال ايران طي 
سه، چهار سال اخير است. اگرچه به زعم بسياري 
انتخابي المپيک از نظر کيفي پايين تر از رقابت هاي 
ليگ جهاني است، اما بدون ترديد حساسيت اين 
بازي ها که مي تواند آخرين فرصت تيم هاي آسيايي 
براي کسب جواز حضور در المپيک باشد بيش از 
مسابقاتي است که پيش از اين پشت سر گذاشته 
ش��ده و اين را تلاش، خرج هنگف��ت و برنامه هاي 
تدارکاتي فشرده تيم هايي چون چين، استراليا و 

کره جنوبي به خوبي ثابت مي کند. 

    
با وجود فاصله مش��خصي ک��ه واليب��ال ايران با 
تيم هاي آس��يايي دارد، اما ع��دم برپايي اردوي 
تدارکاتي نگراني هايي را ايجاد کرده بود، خصوصاً 
که تيم هاي حاضر در انتخابي تدارکات خوبي ديده 
بودند و ع��لاوه بر اردوه��اي تدارکاتي، بازي هاي 
دوستانه بابرنامه اي را هم پشت سر گذاشته بودند 
تا با آمادگي کامل قدم به اي��ن رقابت ها بگذارند. 
ش��ايد به همين دليل هم بود که کولاکوويچ در 
دو بازي اول از ترکيب هاي مختلف استفاده کرد 
تا به گفته بهروز عطايي هم برآيند کيفي بازيکنان 
دس��تش بيايد و هم به ترکيب خوبي براي بازي 
نيمه نهايي و فينال دست يابد و حريفان ايران را نيز 

در دو مرحله آخر سردرگم کند. 
    

ملي پوشان واليبال ايران بعد از کسب سه پيروزي 
يکسان برابر چين تايپه، قزاقستان و چين ساعت 
11:30 امروز در نيمه نهايي اين رقابت ها به مصاف 
کره جنوب��ي مي روند. تيم��ي که کار خ��ود را با 
شکست 3 بر 2 مقابل اس��تراليا آغاز کرد، اما در 
ادامه با برتري 3 بر صفر مقابل هند و پيروزي 3 بر 
2 برابر قطر توانست به عنوان تيم دوم گروه  B به 
نيمه نهايي راه يابد و حالا براي رسيدن به فينال 
با سدي چون ايران مواجه است. سدي سهمگين 
که خيالي براي باخت ندارد و با هدف کسب جواز 
حضور در المپيک قدم به اين رقابت ها گذاش��ته 

است و در سه بازي مرحله گروهي نيز نشان داده 
به رغم آنکه تدارکاتي در حد ديگر حريفان خود 
نداش��ته، اما همچنان از لحاظ کيفي يک س��ر و 

گردن از تيم هاي آسيايي بالاتر است. 
    

بلندقامتان ايران که در مس��ير کس��ب س��هميه 
المپيک حتي به چين ميزبان ني��ز رحم نکردند 
براي ادامه اين مسير بايد کره جنوبي را هم از سد 
راه بردارد. تيمي که به گفته معروف، کاپيتان ايران 
حريق قدري در مسير المپيک است: »بازي خوبي 
برابر چين داشتيم. هر دو از حضور در نيمه نهايي 
مطمئن بوديم و همين باعث ش��د تا بازي خوبي 
رقم بخورد. حالا اما بايد همه حواسمان به حريف 
بعدي باشد. شهريورماه سال جاري بازي سختي با 
کره در قهرماني آسيا در تهران داشتيم و اينجا در 
نيمه نهايي انتخابي المپيک نيز انتظار بازي سختي 
برابر اين تيم داريم. بازي با کره بسيار مهم است، اما 
فرصت خوبي براي ريکاوري و فکر کردن به اين تيم 
داريم و بايد پيروز ش��ويم. هدف ما کسب سهميه 
المپيک است و جز اين به چيزي فکر نمي کنيم، 
به همين دليل با تمام قوا برابر کره بازي مي کنيم، 

چراکه چيزي براي از دست دادن نداريم.«
    

کولاکوويچ هم ک��ه از عملکرد ش��اگردانش در 
س��ه بازي نخس��ت رضايت کام��ل دارد از بازي 
با کره جنوب��ي به عنوان ديداري س��خت، مهم و 

فوق العاده حس��اس ياد مي کند: »حريف بزرگي 
در نيمه نهايي پيش رو داريم. بازي براي هر دو تيم 
سخت است. هر دو با هدف صعود به فينال راهي 
ميدان مي شويم. همين چند ماه قبل در مسابقات 
قهرماني آسيا نيز بازي سختي برابر کره داشتيم 
و حالا يک بار ديگر بايد به مصاف اين تيم برويم، 
آن هم در نيمه نهايي انتخاب��ي المپيک. با وجود 
تمام سختي ها اما هدفي که داريم بايد ما را براي 
گذشتن از س��د اين تيم ياري کند. با وجود اين 
نبايد حريف را دست کم گرفت. کره در سه بازي 
گذشته خود عملکرد خوبي داش��ته و جنگنده 
ظاهر ش��ده و بدون ترديد روز سختي را براي ما 
رقم خواهد شد، اما در نهايت ما بايد برنده اين نبرد 
باشيم و جز اين به چيز ديگري فکر نمي کنيم.« 

    
در روزي که واليبال ايران سومين برد پياپي خود 
را جشن گرفت و به عنوان تيم نخست گروه راهي 
نيمه نهايي شد، اس��تراليا يکي از مدعيان اصلي 
کسب س��هميه به رغم برتري 3 بر يک در ديدار 
آخر براب��ر هند از صعود به جم��ع چهار تيم برتر 
بازماند و قطر به عنوان شگفتي ساز اين رقابت ها با 
عنوان صدرنشيني راهي نيمه نهايي شد تا در اين 
 B مرحله به مصاف چين برود و کره تيم دوم گروه
نيز حريف ايران شد. با اين ترکيب در نيمه نهايي، 
چين و ايران در ص��ورت برتري در اين مرحله در 

فينال بار ديگر مقابل يکديگر قرار می گيرند!
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2 گام تا توکيو 2020

اشرف رامین

شیوا نوروزي

سعید احمديان

پيروزي مدعيان در هفته هفدهم بسکتبال
هفته هفدهم رقابت هاي ليگ برتر بسکتبال با پيروزي تيم هاي مدعي و 
بالانشين جدول رده بندي به پايان رسيد. در جريان بازي هاي اين هفته 
که عصر پنج شنبه برگزار شد، ش��هرداري گرگان صدرنشين 76 بر 60 
رعد پدافند را شکست داد تا با 32 امتياز به صدرنشيني خود ادامه دهد. 
پتروشيمي تيم دوم جدول رده بندي هم 78 بر 67 ميزبان خود ذوب آهن 
را برد تا با 31 امتياز همچنان اصلي ترين تعقيب کننده گرگاني ها باشد. 
در ساير بازي ها؛ نفت آبادان با پيروزي برابر نيروي زميني 30 امتيازي 
شد و سوم ماند، مهرام هم با برتري مقابل شهرداري قزوين به امتياز 30 
رسيد، شيميدر مهمان خود توفارقان آذرشهر را با شکست بدرقه کرد و 
در نهايت ديدار تيم هاي آويژه صنعت مشهد و شهرداري بندرعباس با 

پيروزي مشهدي ها به پايان رسيد. 

مي دانستم جام تختي رقابت داخلي است
غلامرضا محمدي، سرمربي تيم ملي کشتي آزاد در حاشيه رقابت هاي جام 
جهان پهلوان تختي گفت: »از قبل اين را پيش بيني مي کردم که با توجه به 
حضور نيافتن کشورها، جام تختي بيشتر جنبه داخلي داشته باشد، به همين 
دليل سعي کرديم به اکثر کس��اني که در رقابت هاي مختلف بودند براي 
حضور در جام تختي مجوز بدهيم. به شخصه نگاه خاصي به جوانان دارم و 
اگر قرار است کشتي ما يک المپيک بعد و حتي تا دو المپيک، مسير همواري 
داشته باشد و به پايداري و ثبات برسيم و آينده را به دست بياوريم، ناچاريم 
که به جوانان ميدان بدهيم. همه بايد به کشتي کمک کنيم، چراکه کشتي از 
همه چيز مهم تر و بزرگ تر است و هيچ چيزي بهتر از آرامش و تمرکز نيست 
و با توجه به اينکه چهار سهميه نگرفته ايم، اکنون بايد هم قهرماني آسيا را 

ببينيم و هم نگاهی جدي به کسب سهميه داشته باشيم.«

باقري در خانه ابدي آرام گرفت
نادر باقري در سال هايي درون دروازه پرسپوليس قرار گرفت که بزرگاني 
چون عابدزاده و غلامپ��ور به عن��وان دروازه بانان اول ايران درخش��ش 
فوق العاده اي در تيم هاي باشگاهي و ملي داشتند. طبيعي بود که با حضور 
آنها کسي به بقيه توجه چنداني نکند، اما وقتي عابدزاده در جريان بازي 
با چين تايپه مصدوم و غلامپور هم در بازي ه��اي مقدماتي جام جهاني 
1994با افت مواجه شد آن وقت امثال باقري فرصت نشان دادن توانايی 
خود را پيدا کردند. هواداران پرسپوليس با باقري خاطرات تلخ و شيرين 
زيادي دارند، خاطراتي که عصر چهارشنبه گذشته با شنيدن خبر فوت اين 
دروازه بان بي حاشيه دوباره زنده شد. باقري ديروز در خانه ابدي آرام گرفت 

و حالا تنها خاطراتش براي پرسپوليسي ها باقي است. روحش شاد. 

رقابت ه���اي 
سعيد احمديان
    جام تختی

کشتي آزاد جام 
بين المللي تختي 
در حالي ديشب در کرمانشاه به پايان رسيد که با 
توجه ب�ه اولتيمات�وم غلامرضا محم�دي اکثر 
مدعيان کشتي براي اينکه شانس المپيکي شدن 
داشته باشند در کرمانش�اه روي تشک رفتند. 
کرمانشاه آخر هفته گذش��ته ميزبان چهلمين 
دوره رقابت هاي کش��تي آزاد ج��ام تختي بود، 
رقابت هايي که در سه روز برگزاري حال و هواي 
خاصي به اين شهر داده بود تا اکثر کشتي دوستان 
اين شهر پاي ثابت سکوهاي سالن امام خميني 
کرمانشاه باشند.  حاش��يه هاي ريز و درشت اين 

رقابت ها را بررسي کرده ايم. 
  معماي پلنگ جويبار

برگزاري چهلمين دوره مسابقات جام تختي در 
سال المپيک سبب شده بود اين رقابت ها براي 
کش��تي گيراني که مي خواهند شانس ش��ان را 
براي به دس��ت آوردن دوبنده تيم ملي و حضور 
در مسابقات کس��ب س��هميه المپيک امتحان 
کنند، بالاترين درجه اهميت را داشته باشد، به 
خصوص که غلامرضا محمدي، سرمربي تيم ملي 
کشتي آزاد هم پيش از اين رقابت ها تأکيد کرده 
بود هر کشتي گيري که مي خواهد براي المپيک 
شانس داشته باشد بايد در کرمانشاه روي تشک 
برود. اولتيماتوم محمدي س��بب شده بود اکثر 
مدعيان دوبنده تيم ملي کشتي آزاد در کرمانشاه 
روي باس��کول بروند و براي رسيدن به تيم ملي 
با حريفانش��ان روي تشک س��الن امام خميني 
کرمانش��اه پنجه در پنجه بيندازند. البته بهنام 
احسان ، يونس امامي، محمدحسين محمديان و 
اميرحسين زارع به ترتيب در وزن هاي المپيکي 
6۵، 74، 97 و 12۵ کيلوگرم با توجه به شرکت 
در تورنمن��ت ايتاليا با مجوز س��رمربي تيم ملي 

کشتي آزاد حضور نداشتند. 
با اي��ن حال بزرگ تري��ن غايب اين مس��ابقات، 
رضا يزداني بود. کاپيتان تيم ملي کش��تي آزاد 
که به دلي��ل مصدوميت مس��ابقات جهاني را از 
دس��ت داده بود و براي اينکه همچنان ش��انس 
حضور المپيکي ش��دن داشته باش��د، نامش در 
ليست کش��تي گيران حاضر در جام تختي قرار 
گرفته ب��ود. با اين حال يزداني در ش��رايطي که 
روز چهارشنبه در اولين رقابت بايد با اسماعيل 
نجاتيان کش��تي مي گرفت به کرمانشاه نيامد تا 
با عدم حضور در اين مسابقات شانس المپيکي 
شدن را از دس��ت بدهد. يزداني در حالي گفته 
مي شود شانس��ي براي المپيک توکيو ندارد که 
در المپيک هاي 2008، 2012 و 2016کشتي 
گرفته است، اما به دليل مصدوميت و ناداوري در 
سه دوره حضورش در المپيک نتوانست به مدال 
برسد. يزداني که دارنده دو مدال طلاي قهرماني 
جهان است، قصد داشت با حضور در توکيو براي 
چهارمين بار شرکت در المپيک را تجربه کند و به 

تنها کشتي گيري بدل شود که بيشترين حضور 
را در مسابقات المپيک داشته است. با اين حال به 
نظر مي رسد با غيبت يزداني در رقابت هاي جام 
تختي، پرونده حضور پلنگ جويبار در توکيو بسته 
شود. اگرچه يزداني در اين وزن عليرضا کريمي 
را به عنوان يک مدعي بالای سرش مي بيند، اما 
کريمي هم با توجه به مصدوميت از ناحيه رباط 
چند ماه دور از ميادين اس��ت و حضور او نيز در 

المپيک به خطر افتاده است. 
 ميزباني مي گيرند تا کشتي شان رشد کند

کرمانشاهي ها با چهار دوره ميزباني حالا رکورددار 
ميزباني جام تختي پس از تهران هستند. کرمانشاه 
که پيش از اين س��ه دوره ميزبان جام تختي بود، 
امس��ال براي چهارمين بار ميزبان اين جام بود. 
کرمانش��اهي ها حالا بالاتر از ساري، بندرعباس، 
مش��هد و اصفهان که هر کدام س��ه دوره ميزبان 
بوده اند بيش��ترين ميزباني از اين ج��ام را پس از 
تهران دارند تا نشان دهند که شهري کشتي دوست 
هس��تند که در ايران، آنها را به نام ديار پهلوانان 

مي شناسند. در اين بين مي توان از برادران محبي، 
برادران زرافشاني، الله مراد زريني، احمد کوه دره اي 
و ب��رادران قرباني به عنوان چهره هاي برجس��ته 

کرمانشاهي کشتي ايران نام برد. 
حالا کرمانش��اهي ها اميدوارند که ميزباني هاي 
رقابت هاي کشتي به پيشرفت اين رشته در اين 
اس��تان کمک کند. در اين زمينه محمدحسن 
محبي، قهرمان کرمانشاهي کشورمان و مشاور 
عالي رئيس فدراسيون کش��تي که مدال طلا و 
نقره جهان در دهه 80 ميلادي را در کارنامه اش 
دارد، معتقد اس��ت که سطح کشتي کرمانشاه با 
اين ميزباني ها بالا مي رود: »ما سال گذشته سه 
نماينده در تيم ملي داشتيم که شايد اين موضوع 
از نظر خيلي ها دور از ذهن بود، اما محقق شد. در 
سال 1990 ميلادي بود که من همراه برادرم و 
الله مراد زريني در تيم ملي حضور داشتيم و بعد 
از آن تا به حال هيچ وقت کرمانشاه سه ملي پوش 

در تيم ملي نداشته است.«
 جذاب ترين ها

هرچند حضور تيم هاي خارج��ي در جام تختي 
در کرمانش��اه کمرنگ بود، اما اکث��ر چهره هاي 
مطرح کشتي آزاد در کرمانشاه حضور داشتند تا 
تماشاگران شاهد کشتي هاي جذاب و حساسي 
باش��ند. مانند مصاف اميرمحمد يزداني، پديده 
جوان کش��تي ايران با ميثم نصيري باتجربه در 
يک چهارم نهايي وزن 6۵ کيلوگرم که اين کشتي 
ديدني و پرتنش با نتيجه 1۵ بر 13 به سود نصيري 
که در کرمانشاه آماده نش��ان داد به پايان رسيد. 
مصاف پرويز هادي باتجربه و يدالله محبي جوان 
جوياي نام کرمانش��اهي و دارن��ده مدال طلاي 
قهرماني آس��يا هم از ديگر مسابقات جذاب جام 
بود، مسابقه اي که هادي با استفاده از تجربه اش با 
وجود تساوي 3- 3 با توجه به کسب امتياز درشت، 

دستش به عنوان برنده بالا برده شد.

راه المپيک از کرمانشاه مي گذشت!
حاشيه نگاري چهلمين دوره مسابقات کشتي آزاد جام جهان پهلوان تختي

چين سومين قرباني واليبال ايران در راه المپيک

عرق ملي يک ورزشکار چند؟!
مي روند و پشت سرشان را هم نگاه نمي کنند، مي گويند وقتي رسيدن به 
آرزوهاي ورزشي شان در ايران به بن بست خورده ديگر دليلي براي ماندن 
نداشته اند و تصميم گرفته اند چمدان هايشان را ببندند و رؤياهايشان را در 
جايي ديگر جست وجو کنند. هزاران توجيه پشت تصميم شان است که حاضر 
شده اند آخرين راه را انتخاب کنند و بروند و زير پرچم کشوري ديگر مسابقه 
بدهند. در اينکه مهاجرت يک ورزشکار و قهرمان يک تصميم شخصي است 
جاي حريف و حديثي باقی نمی گذارد، مانند عليرضا فغاني، داور بين المللي 
کشورمان که با وجود مهاجرت به استراليا، همچنان به عنوان نماينده ايران 
در رقابت هاي مختلف قضاوت مي کند. چنين تصميمي اما وقتي مورد ايراد 
است که يک قهرمان تصميم مي گيرد علاوه بر جلاي وطن، پرچم ورزش 

قهرماني اش را هم تغيير دهد و زير پرچمی ديگر مسابقه بدهد. 
در اينکه بي توجهي مسئولاني که قدر مدال ها و افتخارات باارزش و تاريخي 
قهرمانان کشورمان را کمتر مي دانند و قهرمانان را دلسرد مي کنند، حرفي 
نيست. متوليان ورزش در کشورمان نشان داده اند که برخلاف شعارهاي 
دهان پرکني که سر می دهند در ميدان عمل ارزش يک قهرمان المپيک و 
جهان را نمي دانند و با بي توجهي هايشان زمينه را براي دلسردي مدال آوران 
آماده مي کنند که چنين نگاه نااميدکننده اي سبب شده برخي از ورزشکاران 
مطرح با تصميم هايشان جامعه ورزش را شوکه کنند. هرچند با وجود چنين 
نوع نگاهي هم سخت می  توان قبول کرد که يک ورزشکار چشم بر همه چيز 

ببندد و پرچمش را تغيير دهد. 
البته اين تنها يک روي قضيه است و روي ديگر هم ورزشکاراني هستند که با 
وجود توجهات و حمايت هايي که از آنها شده به دلايل ديگر تصميم به تغيير 
تابعيت و مبارزه براي کشور ديگري گرفته اند. تغيير تابعيت کيميا عليزاده و 
رفتن او به کشور هلند و تصميمش براي مسابقه دادن زير پرچم اين کشور 
اروپايي در حالي است که متوليان ورزش در رسيدگي به اين ورزشکار از بقيه 
قهرمانان خيلی کم نگذاشته  بودند تا دلخوري از عدم رسيدگي ها، کمترين 
تأثير را در تصميمي که دختر تاريخ ساز ورزش ايران گرفته است، داشته 
باشد. قبل از کيميا عليزاده هم مهدي خدابخشي ديگر تکواندوکار ملي پوش 
ايران که طلاي جهان را براي کشورمان کسب کرده بود با رفتن به صربستان 

اعلام کرد که پس اين قرار است زير پرچم اين کشور مسابقه بدهد. 
تغيير تابعيت اين دو تکواندوکار، آن هم در شرايطي که هم عليزاده و هم 
خدابخشي تصميم شان کمترين ارتباط را با عدم حمايت مسئولان يا خط 
قرمزهاي کشور داشته است، اين سؤال را مطرح مي کند که جايگاه عرق ملي 
و کشوري که براي رسيدن اين ورزشکاران به چنين جايگاهي هزينه کرده 
است، کجاست؟ چرا قهرماني مانند عليزاده که با کسب مدال برنز المپيک، 
اولين بانوي مدال آور ايران در المپيک لقب گرفت، چشم هايش را بر تمام 
هزينه هايي که براي رسيدن به اين افتخارات شده، مي بندد تا براي کشور 

ديگري روي شياپ چانگ برود. 
اينجاست که بايد گفت عرق ملي در ورزش ايران گويا کمتر از قبل شده 
و بايد فکري به حال چنين مس��ئله قابل تأملي کرد. چه بر س��ر ورزش و 
قهرمانش آمده که او اينچنين پشت پا به همه چيز مي زند و عرق ملي برايش 
بي معنا مي شود. بدون ش��ک تصميم هايي از جنس تصميم ورزشکاري 
مانند کيميا عليزاده يک پديده خطرناک در ورزش ايران اس��ت که جاي 
تأمل دارد. هرچند قاطبه جامعه ورزش از چنين مسئله اي مبراست و خيلي 
از قهرمانان و مدال آوران با وجود تمام بی مهری ها تا آخر عمر ورزشي شان 
به رغم پيشنهادهايي که از کشورهاي ديگر داشته اند زير پرچم کشورشان 

که آنها را به اين جايگاه رسانده، مسابقه داده اند. 
 با اين حال کم شدن عرق ملي در بين برخي قهرمانان هشداري است که 
مسئولان ورزش بايد آن را جدي بگيرند و پس از اين علاوه بر مسائل فني 
چند واحد درس عرق ملي هم براي آنها تدريس کنند تا يک ورزشکار علاوه 
بر بعد فني در زمينه فرهنگي و اخلاقي هم به درجه اي برسد که در آينده 
با وجود پيشنهادهاي وسوسه کننده، عرق ملي را فراموش نکند و با تمام 

سختي هايي که با آن روبه رو است، زير پرچم کشورش مبارزه کند.

تساوي تيم اميد در اولين گام انتخابي المپيک
استيلي: بايد ازبک ها را مي برديم

تيم فوتب�ال اميد ايران در يک ديدار س�خت ب�ازي باخته مقابل 
ازبکستان را با تساوي به پايان رساند تا همچنان به آينده اميدوار 
باش�د. در آغاز رقابت هاي قهرماني زير 23 س�ال آسيا و انتخابي 
المپي�ک ش�اگردان حميد اس�تيلي در مص�اف با اولي�ن حريف 
خود به تس�اوي 1 – 1 رضايت دادند تا با ق�رار گرفتن در رده دوم 
جدول گروهC، فردا در دومين دي�دار به جنگ کره جنوبي بروند. 
قهرمان دوره گذشته رقابت ها شرايط سختي را براي اميدهاي ايران رقم 
زد و بعد از گل شدن ضربه پنالتي ازبکستان کار براي تيم استيلي دشوارتر 
ش��د، اما در نيمه دوم رضا دهقاني با زدن گل تساوي اوضاع را تغيير داد. 
اشتباهات، عدم هماهنگي و ناآشنايي برخي بازيکنان به شرايط مسابقات از 
جمله مشکلاتي بود که در بازي با ازبکستان به چشم آمد. با اين حال گرفتن 
يک امتياز در بازي اول، آن هم در مقابل ازبکستاني که يکي از مدعيان است 
را مي توان شروعي نسبتاً خوب براي تيم اميد خواند، اما انتظار مي رود در 
بازي هاي بعدي نقاط ضعف برطرف شود، چراکه بازي با کره جنوبي، حريف 

فرداي تيم ملي از بازي با ازبکستان نيز دشوارتر است. 
    

حميد استيلي تساوي مقابل ازبکستان را قابل قبول خواند. سرمربي تيم 
اميد در گفت وگو با برنامه تلويزيوني شبکه ورزش با اشاره به قرار گرفتن 
ايران در س��خت ترين گروه رقابت ها اظهار داشت: »در سخت ترين گروه 
ممکن قرار گرفته ايم وAFC هم اين مسئله را اعلام کرده است و هر چهار 
تيم شانس صعود دارند. بازيکنان ما کمي نسبت به ازبکستان ترس داشتند، 
ضمن اينکه فقط يک هفته در اردوي قطر بوديم. برخي از بازيکنانمان اولين 
بازي  خود را براي تيم اميد انجام دادند. با اين حال بازيکناني که در تيم داريم 
از لحاظ جسماني آماده هستند، اما تنها مشکل مان تجربه کم و بازي هاي 
تدارکاتي محدود اس��ت. زمان محدودي براي آماده سازي تيم داشتيم. 
ازبک ها قهرمان دوره قبل مسابقات و کره جنوبي هم نايب قهرمان بود. هر دو 
تيم در گروه ما قرار گرفته اند. با اين حال مي توانستيم ازبکستان را شکست 
دهيم. در نيمه دوم هم با تغييراتي که داديم و با آوردن مهدي قائدي شروع 
خوبي داش��تيم و به بازي برگش��تيم. اگر محبي آن توپ را گل مي کرد، 
مي توانستيم برنده شويم.« آب و هواي شرجي تايلند از جمله مشکلات 
اميدها در رقابت هاي قهرماني آسياست: »شرايط آب و هوايي تايلند گرم و 
شرجي است. ما استراتژي مان اين بود که از بازيکنان فيزيکي بيشتر استفاده 
کنيم و با سيستم 4- 1- 4- 1 بازي کرديم و با يک مهاجم به ميدان رفتيم. 
صيادمنش از نظر جسماني آمادگي کامل داشت و مهدي قائدي را به عنوان 
پلن دوم در نظر گرفتيم. وقتي گل خورديم، پلن دوم را اجرا کرديم. کره تيم 
فوق العاده حرفه اي است. بازي بسيار سختي با اين تيم داريم. در اين بازي 

بحث ما روي کار دفاعي و شکل تيمي است.«
اميد نورافکن، کاپيتان تيم اميد هم در خصوص بازي با ازبکس��تان گفت: 
»بازي خيلي سختي براي ما ش��د، زيرا گل اول را ما دريافت کرديم و کمی 
تمرکزمان به هم ريخت. يک موقعيت صددرصد را يکي از بازيکن بزرگسالمان 
نتوانست تبديل به گل کند. اگر آن توپ گل مي شد يا اينکه دو، سه موقعيت 
ديگر نيز داشتيم، مي توانستيم آنها را گل کنيم به آساني به برد مي رسيديم. 
مطمئناً مي توانيم به دور بعدي صعود کنيم و معتقدم که با کمک هم تيمي ها 

مي توانيم کره جنوبي را اذيت و به پيروزي دست پيدا کنيم.«
    

غلامحس��ين پيرواني، س��رمربي س��ابق تيم ملي امي��د در گفت وگو با 
ايس��نا تقويت خط هافبک را يکي از نيازهاي تيم اميد خواند: »تيم ملي 
موقعيت هاي خوبي داشت، ولي قدر اين موقعيت ها را ندانست و توپ ها 
را به بيرون زد. اگر تيم ملي يک مدافع خوب داشت، مي توانستيم از اميد 
نورافکن در خط هافبک استفاده کنيم. خط دفاعی مان مشکلاتي دارد و در 

بازي ها سخت به ما ضربه مي زند.«

بحران استعفا روي سر استقلال!
مسئولان باشگاه استقلال به جاي آنکه در تعطيلات نيم فصل به فکر 
تقويت تيم و برطرف کردن مشکلات باشند بيشتر زمان خود را صرف 
تکذيب شايعات مختلف در خصوص استعفاهاي پي در پي مي کنند! 
اوضاع در اردوگاه آبي اگرچه به نظر آرام مي آيد، اما واقعيت چيز ديگري 
است؛ روز گذشته رسانه ها عکس هاي فرهاد مجيدي در تمرينات اين تيم 
را منتشر کردند تا معلوم شود سرمربي فعلاً مسئوليتش را رها نکرده است. 
با اينکه باشگاه استقلال پنج شنبه شب خبر استعفاي فرهاد مجيدي را 
تکذيب کرد و ديروز نيز تمرين تيم با حضور اين مربي برگزار شد، اما اوضاع 
آشفته اين باشگاه بر کسي پوشيده نيست. از وقتي استراماچوني رفت، 
آبي ها رنگ آرامش را نديده اند. بعد از کش و قوس هاي فراوان با اينکه تصور 
مي شد با انتخاب سرمربي شرايط تغيير کند، ولي کماکان شايعه و حاشيه 
در استقلال حرف اول را مي زند. اخبار منتشر شده از اين تيم در روزهاي 
اخير نارضايتي مجيدي از مديريت و تصميم گيرندگان را به وضوح نشان 
مي دهد. اينکه بازيکنان جديد براي اضافه شدن به جمع آبي ها را چه کسي 
تأييد مي کند از جمله ابهامات بزرگ استقلال به شمار مي رود. ضمن اينکه 
قضيه استعفاهاي متعدد به همين جا ختم نمي شود. بهرام اميري، معاون 
اجرايي باشگاه نيز قيد س��متش را زده و عطاي کار را به لقايش بخشيده 
اس��ت. گويا او نيز از بحث هاي مديريتي گلايه داشته و همين مسئله در 
نهايت به استعفايش منجر شده است. علاوه بر اين ميليچ، بازيکن کروات 
اين تيم که ايران را ترک کرده، خواهان فسخ قراردادش شده و اين را نيز 
بايد به چالش های استقلال اضافه کرد. رفتن ستار همداني، سرپرست تيم 
هم پيش از اين اتفاقات رخ داده بود. با اين تفاسير هواداران هم مي دانند 
تيم شان براي شروع نيم فصل با چه مشکلاتي روبه رو است و تکذيب ها نيز 
نمي تواند اين مشکلات را کتمان کند. پرواضح است که اگر هرچه سريع تر 
حواشي استقلال جمع نشود و باشگاه فکري به حال مشکلات نکند، بحران 
وخيم تر هم خواهد ش��د. در اين صورت آبي ها که فعلًا در جدول پنجم 

هستند ديگر نمي توانند اميدي به ليگ برتر داشته باشند. 


